

YEMEN'S ECONOMIC DEVELOPMENT AND YOUTH EMPLOYMENT POTENTIAL AS A RESULT OF ENTREPRENEURSHIP

التنمية الاقتصادية في اليمن وإمكانيات تشغيل الشباب نتيجة لريادة الأعمال



Oqba A.A. Ahmed
عقبه عباس عبدالواسع أحمد
Xidian University - China
جامعة شيديان - الصين



Andrei E. Zapolski
أندريه يفجينيفيتش زابولسكي
PhD. Student, GSTU
طالب دكتوراه بجامعة سخوي
الحكومية التقنية في جوميل

Abstract: This study explores how entrepreneurship can drive economic growth, create employment opportunities for the youth, and contribute to Yemen's overall development.

Keywords: Economic, Development, Entrepreneurship, Yemen.

الخلاصة: تستكشف هذه الدراسة كيف يمكن لريادة الأعمال أن تدفع النمو الاقتصادي، وتخلق فرص عمل للشباب، وتساهم في التنمية الشاملة في اليمن.

الكلمات المفتاحية: ريادة الأعمال، التنمية، الاقتصاد، اليمن.

Introduction

Yemen, like many other nations, faces significant economic challenges, including high unemployment rates, limited job opportunities, and a struggling economy. However, entrepreneurship has the potential to play a transformative role in Yemen's economic development and address the issue of youth unemployment. The aim of this study is to explore how entrepreneurship can drive economic growth, create employment opportunities for youth, and contribute to Yemen's overall development. [1-3].

Results and discussion

Entrepreneurship is a catalyst for economic development. By fostering innovation, creating new businesses, and generating employment opportunities, entrepreneurship stimulates economic growth. In Yemen, encouraging entrepreneurial activities can diversify the economy, reduce reliance on a few sectors, and drive sustainable development.

Youth unemployment is a pressing issue in Yemen, with a significant portion of the population being under the age of 30. Promoting youth entrepreneurship can unlock the potential of this demographic and address the unemployment crisis. By providing support, mentorship, and access to resources, aspiring young entrepreneurs can establish their ventures, create jobs, and contribute to the economy.

Youth entrepreneurship offers multiple benefits for Yemen's economic development. Firstly, it promotes innovation and creativity, leading to the development of new products, services, and industries. This drives economic diversification and enhances competitiveness. Secondly, youth-led businesses can generate employment opportunities, reducing the burden on the public sector and providing income for individuals and their families. Lastly, entrepreneurship instills a sense of empowerment and self-reliance among the youth, fostering a culture of innovation and resilience.

While the potential of youth entrepreneurship is promising, several challenges need to be addressed. Limited access to financing, inadequate business support services, and a lack of entrepreneurial education and training are barriers that need to be overcome. To promote entrepreneurship, Yemen needs to establish supportive ecosystems that provide mentorship, access to capital, and business development services. Collaborative efforts between the government, private sector, and civil society organizations can help create an enabling environment for youth entrepreneurs.

The government plays a crucial role in supporting youth entrepreneurship for economic development. Policies should be designed to incentivize entrepreneurship, ease regulatory burdens, and provide financial support to aspiring entrepreneurs. Collaboration with international organizations and private sector entities can bring expertise, resources, and investment opportunities that facilitate the growth and sustainability of youth-led businesses.

Conclusion

Yemen's economic development and youth employment potential can be significantly enhanced through entrepreneurship. By promoting a culture of innovation, providing support and resources, and addressing the challenges faced by young entrepreneurs, Yemen can unlock the economic potential of its youth population. Encouraging youth entrepreneurship not only creates job opportunities but also fosters innovation, diversifies the economy, and promotes sustainable development. With the right support and enabling environment, Yemen's youth can become drivers of economic growth and contribute to the overall development of the nation.

المقدمة

اليمن، مثل العديد من الدول الأخرى، تواجه تحديات اقتصادية كبيرة، بما في ذلك معدلات البطالة المرتفعة، وفرص العمل المحدودة، والاقتصاد المتعثر. ومع ذلك، فإن ريادة الأعمال لديها القدرة على لعب دور تحويلي في التنمية الاقتصادية في اليمن ومعالجة قضية البطالة بين الشباب. والهدف من هذه الدراسة هو استكشاف كيف يمكن لريادة الأعمال أن تدفع النمو الاقتصادي، وتخلق فرص العمل للشباب، وتساهم في التنمية الشاملة في اليمن. [1-3].

النتائج والمناقشة

إن ريادة الأعمال هي حافز للتنمية الاقتصادية. فمن خلال تعزيز الابتكار وخلق مشاريع تجارية جديدة وتوليد فرص العمل، تعمل ريادة الأعمال على تحفيز النمو الاقتصادي. وفي اليمن، يمكن لتشجيع الأنشطة الريادية أن يعمل على تنويع الاقتصاد، والحد من الاعتماد على عدد قليل من القطاعات، ودفع التنمية المستدامة.

إن البطالة بين الشباب تشكل قضية ملحة في اليمن، حيث أن نسبة كبيرة من السكان تقل أعمارهم عن 30 عامًا. إن تعزيز ريادة الأعمال بين الشباب يمكن أن يطلق العنان لإمكانيات هذه الفئة السكانية ويعالج أزمة البطالة. ومن خلال توفير الدعم والإرشاد والوصول إلى الموارد، يمكن لرواد الأعمال الشباب التمكين وإنشاء مشاريعهم الخاصة، وخلق فرص العمل، والمساهمة في الاقتصاد.

إن ريادة الأعمال بين الشباب تقدم فوائد متعددة للتنمية الاقتصادية في اليمن. أولاً، إنها تعزز الابتكار والإبداع، مما يؤدي إلى تطوير منتجات وخدمات وصناعات جديدة. وهذا يدفع التنوع الاقتصادي ويعزز القدرة التنافسية. ثانياً، يمكن للشركات التي يقودها الشباب أن تولد فرص العمل، مما يقلل العبء على القطاع العام ويوفر الدخل للأفراد وأسراهم. وأخيراً، تعزز ريادة الأعمال شعوراً بالتمكين والاعتماد على الذات بين الشباب، وتعزز ثقافة الإبداع والمرونة.

وفي حين أن إمكانيات ريادة الأعمال بين الشباب واعدة، إلا أن هناك العديد من التحديات التي تحتاج إلى معالجة. فالقدرة المحدودة على الوصول إلى التمويل، وخدمات دعم الأعمال غير الكافية، والافتقار إلى التعليم والتدريب الريادي، تشكل حواجز يجب التغلب عليها. ولتعزيز ريادة الأعمال، تحتاج اليمن إلى إنشاء أنظمة بيئية داعمة توفر الإرشاد والوصول إلى رأس المال وخدمات تطوير الأعمال. ويمكن للجهود التعاونية بين الحكومة والقطاع الخاص ومنظمات المجتمع المدني أن تساعد في خلق بيئة مواتية لرواد الأعمال الشباب.

وتلعب الحكومة دوراً حاسماً في دعم ريادة الأعمال بين الشباب من أجل التنمية الاقتصادية. وينبغي تصميم السياسات لتحفيز ريادة الأعمال، وتخفيف الأعباء التنظيمية، وتوفير الدعم المالي لرواد الأعمال التمكين. ويمكن للتعاون مع المنظمات الدولية وكيانات القطاع الخاص أن يجلب الخبرة والموارد وفرص الاستثمار التي تسهل نمو واستدامة الأعمال التي يقودها الشباب.

الخاتمة

يمكن تعزيز التنمية الاقتصادية في اليمن وإمكانيات تشغيل الشباب بشكل كبير من خلال ريادة الأعمال. ومن خلال تعزيز ثقافة الابتكار، وتوفير الدعم والموارد، ومعالجة التحديات التي يواجهها رواد الأعمال الشباب، يمكن لليمن أن تطلق العنان للإمكانيات الاقتصادية لشبابها. إن تشجيع ريادة الأعمال بين الشباب لا يخلق فرص العمل فحسب، بل يعزز الابتكار وينوع الاقتصاد ويعزز التنمية المستدامة. ومع الدعم المناسب والبيئة المواتية، يمكن لشباب اليمن أن يصبحوا محركين للنمو الاقتصادي ويساهموا في التنمية الشاملة للأمة.

المراجع والمصادر

- <https://www.undp.org/ar/yemen/stories/alasthmar-fy-shbab-alyymn-astthmarun-fy-mstqblna>
- <https://www.un.org/ar/38875>
- https://www.eeas.europa.eu/delegations/%D8%A7%D9%84%D9%8A%D9%85%D9%86%D8%AF%D8%B9%D9%85-%D8%B1%D9%8A%D8%A7%D8%AF%D8%A9-%D8%A7%D9%84%D8%A3%D8%B9%D9%85%D8%A7%D9%84-%D9%88%D8%A7%D9%84%D8%B4%D9%85%D9%88%D9%84-%D8%A7%D9%84%D9%85%D8%A7%D9%84%D9%8A-%D9%84%D9%84%D8%B4%D8%A8%D8%A7%D8%A8_ar?s=211